
 
 
De behandeling van de jaarstukken 2017 en de voorjaarsnota kunnen ons inziens niet los gezien 
worden van de vorming van de nieuwe gemeente West Betuwe, dus ook de opheffing van de oude 
gemeente Neerijnen, hoewel ook onze gemeente niet zo oud is. Tijden en dus ook ontwikkelingen 
veranderen snel. 
In 2014 waren wij (Voor Neerijnen) de enige partij die in haar verkiezingsprogramma duidelijk pleitte 
voor een fusie met Geldermalsen en Lingewaal. Hoe kan dat nou, vroegen sommigen zich toen af, 
jullie heten toch Voor Neerijnen? 
In onze visie ontstond dus een nieuwe grotere gemeente, centraal gelegen in het midden van de 
West Betuwe en Nederland en alle drie met de kenmerken van een landelijke gemeente met veel 
kleinere kernen. 
Die nieuwe gemeente zou beter op de toekomst in kunnen spelen en dus in het belang zijn van onze 
inwoners en ondernemers, dus ook die van Neerijnen. 
Aan de tot standkoming van die nieuwe gemeente is door velen hard gewerkt. 
Er zijn ambities en visies ontwikkeld. De samenhang daar tussen komt niet altijd uit de verf. Er is veel 
geïnvesteerd in geld en menskracht, in de communicatie naar buiten naar de samenleving. 
In het voortraject is te weinig gedaan in het overtuigen van mensen van de waarde zo’n fusie, van de  
voor èn de nadelen. Een referendum daarover hadden wij van belang gevonden. 
Toch ervaren wij wel draagvlak, hoewel de omvang van de participatie (niet het aantal activiteiten 
maar wel de belangstelling daarvoor) beperkt geweest is. Veel inhoudelijke inbreng, maar weinig 
gericht op de toekomst (gedroomd werd er weinig) 
In al die dorpsavonden, dorpswandelingen en zo voort is veel gehaald en weinig gebracht (dat was 
ook wel de kritiek). 
In ieder geval zijn er veel verwachtingen gewekt. Die verwachtingen vormen uitdagingen, maar 
vormen ook risico’s voor teleurstellingen. 
 
Vooralsnog benaderen we de toekomst positief. maar we pleiten er wel voor om oog te hebben voor 
de risico’s.  
Een vernieuwing èn een verandering van de politiek en ambtelijke cultuur is van groot belang. En 
juist daaraan is o.i. te weinig aandacht besteed. Wellicht te verklaren door de hectiek die ontstaan is 
door alle te nemen praktische maatregelen, terwijl de winkel open blijft. Maar toch! Gemiste kansen. 
 
De noodzaak om daar bewust mee bezig te zijn kan o.i. onderbouwd worden door een terugblik op 
de afgelopen jaren van bestuurlijk Neerijnen. 
De periode daarvoor, 2010-2014 was zeer onrustig. Veel discussies over personen, burgemeester, 
wethouders, raadsleden meer dan over inhoud èn argumenten. Een ieder was ervan overtuigd dat 
het na 2014 anders en beter moest worden. Er is gewerkt aan bestuurlijke vernieuwing, structuur èn 
cultuur. Die begrippen kunnen niet los van elkaar worden gezien. Burgerparticipatie is versterkt. 
De scherpe tegenstellingen binnen de raad, tussen college en raad, en coalitie èn oppositie zijn o.i. 
aanzienlijk verminderd. 
Wij hebben daar aan bijgedragen door niet te denken in termen van coalitie èn oppositie, maar we 
hebben als een constructief, maar kritische niet collegepartij opgesteld. 
Er ontstonden wisselende meerderheden in de raad. Inhoudelijke argumenten voerden meer de 
boventoon, niet de politieke kleur. Daar hebben natuurlijk ook andere fracties aan bijgedragen. 
Waren we als gemeente voor 2014 het lelijke eendje van de regio, zoals één van ons dat toen 
noemde, nu zijn we dat zeker niet meer. Laten onze ervaringen dus mee spelen in de structuur en 
cultuur van de nieuwe gemeente. 
 
Zowel met de voorstellen in de voorjaarsnota en de jaarrekening 2017 kunnen wij instemmen. Ze zijn 
toegespitst op de situatie in Neerijnen. De voorstellen kunnen echter niet los gezien worden van de 
situatie na 1-1-2019. Samengevat: beleidsarm, overschotten naar de reserves. 



Maar het is juist daarom jammer dat wij geen inzicht hebben in de financiële positie nu èn de 
financiële vooruitzichten van onze fusiepartners. 
Bovendien is te weinig bekend van de kosten van de fusie, van het fusietraject tot op heden, de 
frictiekosten mede als gevolg van de keuzes met betrekking tot een aantal verbonden partijen en de 
consequenties van Hostmanship (dichtbij op maat). 
N.m.m. is in februari toegezegd dat daarover voor de zomer meer financiële duidelijkheid zou 
komen.  
Wel weten we dat de nieuwe gemeente structureel één miljoen euro per jaar minder uit het 
gemeentefonds ontvangt en dat de precario inkomsten over een paar jaar komen te vervallen. 
Overigens wordt daar wel voor gespaard. 
Het is van groot belang dat inzicht in de financiën er zo snel mogelijk komt, zodat de nieuwe raad 
zowel de uitgesproken ambities en de resultaten van het bidbookproces in het juiste perspectief kan 
plaatsen. 


